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Decretos

DECRETO DE APROBACIÓN DE LOS ESTATUTOS DEL
CONSEJO DEASUNTOS ECONÓMICOS

DON LUIS QUINTEIRO FIUZA,
POR LA GRACIA DE DIOS YDE LA SEDE APOSTÓLICA

OBISPO DE TUI-VIGO

El Consejo de Asuntos Económicos ha procedido a una revisión de sus

estatutos para adecuarlos a las nuevas realidades y hacer más eficaz su

labor. Oído el parecer de todos aquellos a quienes se consideró oportuno

consultar, y estudiadas sus respectivas propuestas;

Por las presentesAPRUEBO dichos estatutos y reglamento (CIC. cc. 381;

391; 473), dándoles fuerza de norma para un mayor cumplimiento de la

tarea pastoral de la diócesis encomendada a dicho organismo (C.I.C. cc.

469; 492; 493).
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Entrarán en vigor después de la fecha de la firma de este decreto.

En Vigo a 13 de abril de 2021

Por mandato

Manuel Lage Lorenzo

Canciller-Secretario.
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DECRETO DE DISOLUCIÓN DEL CONSEJO DE
ASUNTOS ECONÓMICOS

DON LUIS QUINTEIRO FIUZA,
POR LAGRACIADE DIOS YDELA SEDE APOSTÓLICA

OBISPO DE TUI-VIGO

Para confígurar el Consejo de Asuntos Económicos de acuerdo con lo que

establecen los Estatutos aprobados por mí el 13 de abril de 2021.

DECRETO

La disolución del actual Consejo deAsuntos Económicos y la constitución

del nuevo consejo conforme a los Estatutos actuales.

En Vigo a 13 de abril de 2021

Por mandato

Manuel Lage Lorenzo

Canciller-Secretario



10Boletín oficial do Bispado de Tui-Vigo 10Boletín oficial do Bispado de Tui-Vigo

DECRETO DE CONSTITUCIÓN DEL NUEVO CONSEJO
DIOCESANO DEASUNTOS ECONÓMICOS

DON LUIS QUINTEIRO FIUZA,
POR LAGRACIADE DIOS Y DE LA SEDE APOSTÓLICA

OBISPO DE TUI-VIGO

El pasado 13 de abril fueron aprobados los nuevos estatutos del

Consejo Diocesano de Asuntos Económicos (CDAE), que se renovaron

para acomodarlos a las circunstancias actuales.Acto seguido fue decretada

la disolución del anterior consejo para constituir uno nuevo de acuerdo con

los estatutos aprobados.

Ahora, para un mejor gobierno de la diócesis (CIC c. 469 y 492; Art

1. Estatutos CDAE) y para ayudar a cumplir con diligencia los fines de la

Iglesia (CIC c. 1254), en virtud de las facultades que me otorga el derecho,
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Miembros natos que formarán parte del Consejo en función del

oficio que desempeñan y que formarán parte mientras mantengan su cargo:

Don Juan Luis Martínez Lorenzo, Vicario General.

don Jesús Martínez Carracedo, Vicario de Asuntos Económicos y

Ecónomo Diocesano.

don Julio Ramos Rodríguez, Delegado para el Fondo Común

Diocesano de Sostenimiento del Clero.

don Andrés F. Fuertes Palomera, Delegado de Patrimonio y Arte

Sacra.

don Juan Carlos Rial González, Delegado de Bienes Inmuebles.

Miembros elegidos por el Consejo de Presbiterio que formarán

parte del Consejo por un periodo de 5 años:

don Angel Marzoa Rodríguez

don José Vidal Novoa

Miembros de libre designación episcopal que formarán parte del

Consejo por un periodo de 5 años

doña Beatriz Arca Naveiro

don José Manuel Fernández Fernández

DECRETO

La constitución del Consejo Diocesano de Asuntos Económicos y

siguiendo los art. 11, 12 y 13 de los Estatutos del CDAE y los art. 3, 4 y 5

del Reglamento del CDAE, estará formado por los siguientes miembros:
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don José Manuel Solleiro Rodríguez

Dado en Vigo, a 26 de abril, fiesta de San Isidoro, obispo y doctor de

la Iglesia, del año dos mil veintiuno.

Por mandato

Manuel Lage Lorenzo

Canciller-Secretario
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Homilías

Misa Crismal 31 de marzo de 2021

Queridos hermanos :

Hace un poco más de un año comenzábamos a vivir este tiempo de

pandemia que está sumiendo a toda la humanidad en una crisis global sin

precedentes. Las personas mayores, sobre todo, las familias en general,

toda la sociedad hemos vivido durante este tiempo momentos muy duros,

comenzando por una reclusión en el domicilio impensable para todos. Las

consecuencias en nuestras vidas personales son evidentes, pero lo que

hemos llevado con más dificultad son los cambios operados en la vida de

nuestros fieles y en el comportamiento de nuestras parroquias. A día de

hoy, han cambiado muchas cosas. El número de asistentes, el modo de

celebrar y las formas de la evangelización son diferentes. Esta nueva

situación no solo es un reto a nuestra pastoral diocesana, sino también una

circunstancia que afecta ante todo y en primer lugar a nuestra vida

sacerdotal personal y comunitaria.

Los sacerdotes no podemos dejar en nuestra oficina las

preocupaciones ministeriales cuando nos retiramos a descansar. Nuestros
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feligreses, las labores parroquiales, la vida ministerial va con nosotros a

donde quiera que vayamos. Si nunca se puede separar el obrar del ser, en

el caso de un sacerdote el ser y el obrar están consubstancialmente unidos.

Ser un buen sacerdote presupone ser un buen discípulo de Jesucristo, pues

este es el camino para ser otro Cristo, como la Iglesia nos pide.

También hoy nosotros, sacerdotes de Tui-Vigo, queremos ser un

presbiterio entusiasta y comprometido, como lo fueron nuestros mayores

que lucharon por sacar adelante tareas del pasado que fueron muy difíciles.

Nos tocan tiempos distintos y problemas nuevos y le pedimos al Señor

afrontarlos con la ilusión de los grandes renovadores de nuestra Diócesis.

Estos días estamos leyendo en el oficio divino la carta a los Hebreos,

esencial para comprender el sacerdocio de Cristo y el nuestro. El comienzo

de su capítulo 12 dice así : “ Hermanos : una nube ingente de testigos nos

rodea; por tanto, quitémonos lo que nos estorba y el pecado que nos ata, y

corramos en la carrera que nos toca, sin retirarnos, fijos los ojos en el que

inició y completa nuestra fe: Jesús, que renunciando al gozo inmediato,

soportó la cruz, despreciando la ignominia, y ahora está sentado a la

derecha del trono de Dios. Recordad al que soportó la oposición de los

pecadores, y no os canséis ni perdáis el ánimo. Todavía no habéis llegado

a la sangre en vuestra pelea contra el pecado “ ( Heb 12,1-4 ).

De todas las posibles descripciones de nuestra situación personal y

pastoral, ésta define perfectamente nuestro momento. Y no otra puede ser

nuestra motivación para abrir ahora caminos de esperanza desde la fe y

desde nuestro ministerio sacerdotal: “Jesús, que renunciando al gozo

inmediato, soportó la cruz y despreció la ignominia “( Heb 12,3).

Este Jesús es el que hoy se presenta como aquel que llevó a la



abril 202115

plenitud las ansias de salvación del pueblo de la alianza, expresadas por

los cánticos del Siervo de Yahvé. Jesús, nos dice el Evangelio, fue a

Nazaret, el pueblo donde se había criado y el sábado entró en la sinagoga

y se puso en pié para leer las Escrituras. El libro de Isaías decía :

El Espíritu del Señor está sobre mí,

Porque me ha consagrado

Para llevar la buena noticia a los pobres;

Me ha enviado a anunciar la libertad a los presos

y dar vista a los ciegos;

A poner en libertad a los oprimidos;

A anunciar el año de gracia del Señor.

Hoy se han cumplido las Escrituras que acabáis de oír.

Este Jesús de Nazaret es nuestro maestro y modelo. Éste es su

camino. Lo acabamos también de oír. En estos momentos nada fáciles para

nuestra pastoral no nos podemos quejar porque, como dice la carta a los

Hebreos, “ todavía no habéis llegado a la sangre en la pelea contra el

pecado”.

Este momento solemne de nuestro presbiterio, en la celebración de

la Eucaristía en la que vamos a bendecir el santo crisma y los santos óleos

y renovaremos nuestras promesas sacerdotales, nos ponemos como

hermanos ante el Señor para pedirle que nos renueve en nuestra ilusión y

en nuestro compromiso sacerdotal. Necesitamos la ayuda del Señor que en

tantas ocasiones nos llega a través de nuestros hermanos sacerdotes.

Abrámonos unos a otros con confianza, con comprensión, con paz.

Desterremos de nosotros la crítica ligera y mordaz que envenena la alegría.

Creemos grupos de convivencia y de amistad sacerdotal. Acerquémonos



16Boletín oficial do Bispado de Tui-Vigo

a aquellos hermanos sacerdotes que están pasando momentos malos y

pongámonos a caminar a su lado porque eso es lo que más necesitan.

Hoy los sacerdotes necesitamos renovar nuestras vidas. Han

cambiado tantas cosas en torno nuestro que sería un milagro si todo eso no

nos afectase. Nos afecta y todos lo sabemos. Renovarnos no es fácil. Por

eso es una tarea que solo se podrá llevar a cabo con la colaboración de

todos. Solo desde esa libre colaboración es posible algo tan esencial para

cada uno de nosotros y para la vida santa del pueblo de Dios. Ni siquiera

renovar nuestra vida espiritual, algo tan esencial en nuestra vocación, es

una tarea exclusivamente individual. Somos un presbiterio, somos una

familia.

Nada nos hace más daño que la proclamación constante de

voluntarismos ingenuos. La vida es más compleja y necesita realismo.

Pero tampoco necesitamos muchas más descripciones de la realidad.

Necesitamos actuar juntos y a esto nos invita la celebración anticipada de

la Cena del Señor : “ Os mandamiento nuevo os doy. Que os améis unos a

otros como yo os he amado”. Amen.

+ Luis Quinteiro Fiuza

Obispo de Tui-Vigo
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Misa Crismal

Queridos irmáns, 31 de marzo de 2021
(Galego)

Fai un pouco máis dun ano comezabamos a vivir este tempo de

pandemia que está a sumir a toda a humanidade nunha crise global sen

precedentes. As persoas maiores, sobre todo, as familias en xeral, toda a

sociedade vivimos durante este tempo momentos moi duros, comezando

por unha reclusión no domicilio impensable para todos. As consecuencias

nas nosas vidas persoais son evidentes, pero o que levamos con máis

dificultade son os cambios operados na vida dos nosos fieis e no

comportamento das nosas parroquias. A día de hoxe, cambiaron moitas

cousas. O número de asistentes, o modo de celebrar e as formas da

evangelización son diferentes. Esta nova situación non só é un reto á nosa

pastoral diocesana, senón tamén unha circunstancia que afecta ante todo e

en primeiro lugar á nosa vida sacerdotal persoal e comunitaria.

Os sacerdotes non podemos deixar na nosa oficina as

preocupacións ministeriais cando nos retiramos a descansar. Os nosos

fregueses, os labores parroquiais, a vida ministerial vai connosco onde
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queira que vaiamos. Se nunca se pode separar o obrar do ser, no caso dun

sacerdote o ser e o obrar están consubstancialmente unidos. Ser un bo

sacerdote presupón ser un bo discípulo de Xesucristo, pois este é o camiño

para ser outro Cristo, como a Iglesia pídenos.

Tamén hoxe nós, sacerdotes de Tui-Vigo, queremos ser un

presbiterio entusiasta e comprometido, como o foron os nosos maiores que

loitaron por sacar adiante tarefas do pasado que foron moi difíciles.

Tócannos tempos distintos e problemas novos e pedímoslle ao Seño

afrontalos coa ilusión dos grandes renovadores da nosa Diocese.

Estes días estamos a ler no oficio divino a carta aos Hebreos,

esencial para comprender o sacerdocio de Cristo e o noso. O comezo do

seu capítulo 12 di así : “Irmáns:unha nube inxente de testemuñas rodéanos;

por tanto, quitémonos o que nos estorba e o pecado que nos ata, e corramos

na carreira que nos toca, sen retirarnos, fixos os ollos no que iniciou e

completa a nosa fe: Jesús, que renunciando ao gozo inmediato, soportou a

cruz, desprezando a ignominia, e agora está sentado á dereita do trono de

Deus. Lembrade ao que soportou a oposición dos pecadores, e non vos

cansedes nin perdades o ánimo. Aínda non chegastes ao sangue na vosa

pelexa contra o pecado “ ( Heb 12,1-4 ).

De todas as posibles descricións da nosa situación persoal e pastoral,

esta define perfectamente o noso momento. E non outra pode ser nosa

motivación para abrir agora camiños de esperanza desde a fe e desde o

noso ministerio sacerdotal: “Jesús, que renunciando ao gozo inmediato,

soportou a cruz e desprezou a ignominia “( Heb 12,3).

Este Jesús é o que hoxe se presenta como aquel que levou á

plenitude as ansias de salvación do pobo da alianza, expresadas polos
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cánticos do Servo de Yahvé. Jesús, dinos o Evanxeo, foi a Nazaret, o pobo

onde se criou e o sábado entrou na sinagoga e púxose en pié para ler as

Escrituras. O libro de Isaías dicía :

O Espírito do Señor está sobre min,

Porque me consagrou

Para levar a boa noticia aos pobres;

Envioume a anunciar a liberdade aos presos

e dar vista aos cegos;

A poñer en liberdade aos oprimidos;

A anunciar o ano de graza do Señor.

Hoxe cumpríronse as Escrituras que acabades de oír.

Este Jesús de Nazaret é o noso mestre e modelo. Este é o seu

camiño. Acabámolo tamén de oír. Nestes momentos nada fáciles para a

nosa pastoral non nos podemos queixar porque, como di a carta aos

Hebreos, “ aínda non chegastes ao sangue na pelexa contra o pecado”.

Este momento solemne do noso presbiterio, na celebración da

Eucaristía na que imos bendicir o santo crisma e os santos óleos e

renovaremos as nosas promesas sacerdotais, poñémonos como irmáns

#ante o Señor para pedirlle que nos renove na nosa ilusión e no noso

compromiso sacerdotal. Necesitamos a axuda do Señor que en tantas

ocasións chéganos a través dos nosos irmáns sacerdotes. Abrámonos uns

a outros con confianza, con comprensión, con paz. Desterremos de nós a

crítica lixeira e mordaz que envenena a alegría. Cremos grupos de

convivencia e de amizade sacerdotal. #Achegar a aqueles irmáns

sacerdotes que están a pasar momentos malos e pongámonos a camiñar ao
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seu lado porque iso é o que máis necesitan.

Hoxe os sacerdotes necesitamos renovar as nosas vidas. Cambiaron

tantas cousas en torno noso que sería un milagre se todo iso non nos

afectase. Aféctanos e todos o sabemos. Renovarnos non é fácil. Por iso é

unha tarefa que só se poderá levar a cabo coa colaboración de todos. Só

desde esa libre colaboración é posible algo tan esencial para cada un de

nós e para a vida santa do pobo de Deus. Nin sequera renovar a nosa vida

espiritual, algo tan esencial na nosa vocación, é unha tarefa

exclusivamente individual. Somos un presbiterio, somos unha familia.

Nada nos fai máis dano que a proclamación constante de

voluntarismos inxenuos. A vida é máis complexa e necesita realismo. Pero

tampouco necesitamos moitas máis descricións da realidade. Necesitamos

actuar xuntos e a isto convídanos a celebración anticipada da Cea do Señor

: “ Douvos un novo mandamento. Que vos amedes uns a outros como eu

vos amei”. Amen.

+ Luis Quinteiro Fiuza

Bispio de Tui-Vigo
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Artículos.

El misterio de la catedral

Llegué a Santiago de Compostela con diez años. Allí se acababa de

inaugurar el nuevo seminario menor construido sobre las rocas del monte

de Belvís. Desde aquella atalaya adiviné duran-te largos días los misterios

de una ciudad que, a tiro de piedra, se mostraba impenetrable e inaccesible.

Los seminaristas íbamos a la Catedral en las grandes fiestas del

calendario cristiano. Apelotonados entrábamos en aquel espacio tremendo

y fascinante, repleto a rebosar y espléndido en su refulgir. Allí estaba la

gloria de Yahvé y el coro de los ancianos. Todo reflejaba majestad e

infundía reverencia. Escudriñábamos aquellos espacios infinitos y

nuestros ojos no se cansaban de ver los ritos indescifrables de una liturgia

de hombres transformados. Las largas e interminables procesiones eran la

pura encarnación de los cortejos del rey David. Cuando retornábamos a

nuestros claustros espartanos, aquellas imágenes eran el alimento

cotidiano de una imaginación sorprendida. Estos primeros encuentros en

la Catedral marcarían nuestras vidas para siempre.

Del monte de Belvís a la Catedral hay un recorrido del mayor interés
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que se inicia en la rúa de san Pedro. Era nuestro camino de Santiago que

en tales ocasiones recorríamos engalanados con nuestros uniformes

impecables. Para nosotros, ir a la Catedral era la ocasión de sumergirnos

en la realidad del mundo para conocer la vida de la gente. Nos

adentrábamos en el corazón de la ciudad que, para muchos de nosotros,

seminaristas venidos de aldeas campesinas, era la ocasión de descubrir un

mundo nuevo y sorprendente. Hasta que entrabas en la plaza del Obradoiro

y entonces todo cambiaba. De repente sentías que algo dentro de ti te pedía

concentración. Algo nuevo y diferente iba a acontecer en tu vida porque

entrabas en el lugar sagrado que te abría a otra dimensión. Lo que allí

acontecía era algo completa-mente diferente de las cosas que habías

encontrado en las calles de la ciudad.

Las peregrinaciones infantiles de aquellos seminaristas dejarían

huellas muy diversas con el paso de los años y de futuras decisiones.

Algunos de nosotros viviríamos, muchos años después, en la cercanía

física de la Catedral, incluso, en su servicio cotidiano. La impresión de los

años primeros fue moldeándose con el correr del tiempo y de las nuevas

responsabilidades. Una cosa no cambiará en nuestro modo de sentir la

Catedral. Su espacio sagrado alberga un misterio único que el paso de los

años no hace más que aumentar.

Haber tenido la fortuna de escuchar a gran-des personalidades del

saber humano sobre la Catedral es el inmerecido pago que todos

hubiéramos deseado. Lo mismo que haber podido vivir experiencias

únicas como la de aquella mañana en que un maestro compostelano de la

historia del arte nos reúne a un puñado de amigos para visionar la primicia

de un corto en el que dice con autoridad que el Daniel del Pórtico de la
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Gloria es la primera vez en la historia en que la piedra labrada son-ríe.

Todo nos habla de la grandeza inmortal en la historia y en el arte del

conjunto catedralicio compostelano. Sin embargo, el misterio de

Compostela va más allá de la belleza incomparable de sus formas geniales.

El misterio de la Catedral se adentra con tal potencia en el corazón humano

que lo transforma.

El misterio de la Catedral es la capacidad transformadora del espíritu

humano que tiene. Ese es, por encima de todos, su gran valor. En ella se

aúnan la excelencia de las formas con huellas históricas que se enraízan en

profundos sentimientos humanos que brotan siempre de nuevo cuando

traspasas el umbral de aquellas puertas. Hay algo único en ese conjunto

catedralicio que, como dice el profeta Ezequiel, hace que recobren vida los

huesos muertos. Cualquiera que haya ejercido el ministerio de acoger a los

peregrinos que llegan y entran en la Catedral sabe el magnetismo que esa

presencia transmite. Cada uno lo llamará como quiera, sin que pueda

sustraer-se a la evidencia de tales efectos.

El templo primitivo fue erigido para marcar y honrar una tumba en

la que se custodian los restos de un apóstol, Santiago el hĳo del True-no.

Allí han de peregrinar reyes y mendigos afrontando las más duras pruebas

para llegar a la casa del señor Santiago, protector insigne y poderoso.

Vienen fatigados del camino, pero han aprendido todas las lecciones de la

vida. Necesitan esperanza y fuerza para volver a creer en la vida. Es lo que

encuentran en aquel sepulcro en torno al que crece un lugar santo del que

surgen un templo y una ciudad.

Compostela y su Catedral son la meta de un Camino, de todos los

caminos, de cualquier ca-mino que uno haya recorrido. Cuando entras en
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la casa del señor Santiago nadie te pregunta por qué estás aquí, ni por

dónde has venido ni si eres de los nuestros. Lo que ha de ocupar a todos es

atender al peregrino para que se sienta en la casa de Dios, en su casa. Y

entonces ocurre el milagro del reencuentro con uno mismo, con lo más

profundo de nuestro ser, y con Santiago y con Dios. Lo que hay que evitar

es el ruido, la vulgaridad, la provocación, la altanería y la

desconsideración. Solo hay que acoger con respeto y sensibilidad por-que

todo lo demás lo hace el santo apóstol y su casa, la Sión del Finisterre.

Lo que el peregrino descubre en la Catedral es una realidad que se le

desvela en un espacio y en un tiempo que le acoge y le transforma. Allí

todo lo sensible se desborda y se extasía. La potencia de Santiago tiene que

ver con su espacio abierto concentrado. Así la Catedral de Santiago es el

Pórtico de la Gloria, el Códice Calixtino, la Torre del Reloj, pero es

también el Palacio de Gelmírez, la Plaza del Obradoiro, la Corticela y el

muro de san Pe-layo. Es un espacio configurado por genios de muchos

siglos que han hecho posible que los tiempos se unan en un presente

continuo. Allí se produce el encuentro de la eternidad y el instante donde

la diversidad se concentra y lo particular se ensancha.

En Santiago siempre fueron sagrados el espacio y los tiempos y han

de serlo para siempre. Nunca la Catedral se impuso como espacio

excluyente, pero la ciudad necesita preservar el santuario cuidando su

misterio y protegiendo su entorno. Ahí está la gran tarea de los tiempos

presentes. Cuidar de que la ciudad no envejezca ni se desvirtúe y haga

posible que el santuario y su espacio mantengan en el tiempo la capacidad

de transformación que le es esencial.

Las grandes obras de restauración llevadas a cabo en la Catedral
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como preparación para este Año Santo son un acontecimiento

extraordinario que muestra ante los ojos del mundo entero el carácter

icónico del templo compostelano, a la vez que pone de relieve la

conciencia que Galicia y sus instituciones tienen del deber conservarlo y

protegerlo.

Cuidar el legado de la Catedral de Santiago es la herencia que hemos

recibido de la tradición de nuestros mayores. Continuar hoy esa misión nos

exige ser conscientes y fieles al misterio que allí se encierra y perpetúa.

+ Luis Quinteiro Fiuza

Bispio de Tui-Vigo
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O misterio da Catedral (Galego)

Cheguei a Santiago de Compostela con dez anos. Alí acabábase de

inaugurar o novo seminario menor construído sobre as rocas do monte de

Belvís. Desde aquela atalaia adiviñei durante longos días os misterios

dunha cidade que, a tiro de pedra, mostrábase impenetrable e inaccesible.

Os seminaristas iamos á Catedral nas grandes festas do calendario

cristián. Apelotonados entrabamos naquel espazo tremendo e fascinante,

repleto a rebordar e espléndido no seu refulxir. Alí estaba a gloria de

Yahvé e o coro dos anciáns. Todo reflectía maxestade e infundía

reverencia. Escudriñábamos aqueles espazos infinitos e os nosos ollos non

se cansaban de ver os ritos indescifrables dunha liturxia de homes

transformados. As longas e interminables procesións eran a pura

encarnación dos cortexos do rei David. Cando retornabamos aos nosos

claustros espartanos, aquelas imaxes eran o alimento cotián dunha

imaxinación sorprendida. Estes primeiros encontros na Catedral marcarían

as nosas vidas para sempre.

Do monte de Belvís á Catedral hai un percorrido do maior interese

que se inicia na rúa de san Pedro. Era o noso camiño de Santiago que en

tales ocasións percorriamos engalanados cos nosos uniformes impecables.

Para nós, ir á Catedral era a ocasión de mergullarnos na realidade do

mundo para coñecer a vida da xente. Penetrabámonos no corazón da

cidade que, para moitos de nós, seminaristas vindos de aldeas campesiñas,
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era a ocasión de descubrir un mundo novo e sorprendente. Ata que

entrabas na praza do Obradoiro e entón todo cambiaba. De súpeto sentías

que algo dentro de ti pedíache concentración. Algo novo e diferente ía

acontecer na túa vida porque entrabas no lugar sacro que che abría a outra

dimensión. O que alí acontecía era algo completamente diferente das

cousas que atoparas nas rúas da cidade.

As peregrinacións infantís daqueles seminaristas deixarían pegadas

moi diversas co paso dos anos e de futuras decisións. Algúns de nós

viviriamos, moitos anos despois, na proximidade física da Catedral,

mesmo, no seu servizo cotián. A impresión dos anos primeiros foi

moldeándose co correr do tempo e das novas responsabilidades. Unha

cousa non cambiará no noso modo de sentir a Catedral. O seu espazo sacro

alberga un misterio único que o paso dos anos non fai máis que aumentar.

Ter a fortuna de escoitar a grandes personalidades do saber humano

sobre a Catedral é o inmerecido pago que todos desexásemos. O mesmo

que poder vivir experiencias únicas como a daquela mañá en que un

mestre compostelán da historia da arte reúnenos a un puñado de amigos

para visionar a primicia dun curto no que di con autoridade que o Daniel

do Pórtico da Gloria é a primeira vez na historia en que a pedra labrada

sorrí. Todo nos fala da grandeza inmortal na historia e na arte do conxunto

catedralicio compostelán. Con todo, o misterio de Compostela vai máis aló

da beleza incomparable das súas formas xeniais. O misterio da Catedral

penétrase con tal potencia no corazón humano que o transforma.

O misterio da Catedral é a capacidade transformadora do espírito

humano que ten. Ese é, por encima de todos, o seu gran valor. Nela se

aúnan a excelencia das formas con pegadas históricas que se enraízan en
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profundos sentimentos humanos que brotan sempre de novo cando

traspasas o limiar daquelas portas. Hai algo único nese conxunto

catedralicio que, como di o profeta Ezequiel, fai que recobren vida os ósos

mortos. Calquera que exercese o ministerio de acoller aos peregrinos que

chegan e entran na Catedral sabe o magnetismo que esa presenza

transmite. Cada un chamarao como queira, sen que poida subtraerlla a

evidencia de tales efectos.

O templo primitivo foi erixido para marcar e honrar unha tumba na

que se custodian os restos dun apóstolo, Santiago o fillo do trono. Alí han

de peregrinar reis e esmoleiros afrontando as máis duras probas para

chegar á casa do señor Santiago, protector insigne e poderoso. Veñen

fatigados do camiño, pero aprenderon todas as leccións da vida. Necesitan

esperanza e forza para volver crer na vida. É o que atopan naquel sepulcro

en torno ao que crece un lugar santo do que xorden un templo e unha

cidade.

Compostela e a súa Catedral son a meta dun Camiño, de todos os

camiños, de calquera camino que un percorrese. Cando entras na casa do

señor Santiago ninguén che pregunta por que estás aquí, nin por onde

viñeches nin se es dos nosos. O que ha de ocupar a todos é atender ao

peregrino para que senta na casa de Deus, na súa casa. E entón ocorre o

milagre do reencontro cun mesmo, co máis profundo do noso ser, e con

Santiago e con Deus. O que hai que evitar é o ruído, a vulgaridade, a

provocación, a altanería e a desconsideración. Só hai que acoller con

respecto e sensibilidade por-que todo o demais o fai o santo apóstolo e a

súa casa, a Sión do #Finisterre.

O que o peregrino descobre na Catedral é unha realidade que se lle
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desvela nun espazo e nun tempo que o acolle e o transforma. Alí todo o

sensible desbórdase e se extasía.Apotencia de Santiago ten que ver co seu

espazo aberto concentrado. Así a Catedral de Santiago é o Pórtico da

Gloria, o Códice Calixtino, a Torre do Reloxo, pero é tamén o Palacio de

Xelmírez, a Praza do Obradoiro, a Corticela e o muro de san Paio. É un

espazo configurado por xenios de moitos séculos que fixeron posible que

os tempos se unan nun presente continuo. Alí prodúcese o encontro da

eternidade e o instante onde a diversidade concéntrase e o particular

alárgase.

En Santiago sempre foron sacros os espazos e os tempos e han de

selo para sempre. Nunca a Catedral impúxose como espazo excluínte, pero

a cidade necesita preservar o santuario coidando o seu misterio e

protexendo a súa contorna. Aí está a gran tarefa dos tempos presentes.

Coidar de que a cidade non envelleza nin se desvirtúe e faga posible que

o santuario e o seu espazo manteñan no tempo a capacidade de

transformación que lle é esencial.

As grandes obras de restauración levadas a cabo na Catedral como

preparación para este ano Santo son un acontecemento extraordinario que

mostra #ante os ollos do mundo enteiro o carácter icónico do templo

compostelán, á vez que pon de relevo a conciencia que Galicia e as súas

institucións teñen de conservalo e protexelo.

Coidar o legado da Catedral de Santiago é a herdanza que recibimos

da tradición dos nosos maiores. Continuar hoxe esa misión esíxenos ser

conscientes e fieis ao misterio que alí se encirra e perpetúa.

+ Luis Quinteiro Fiuza

Bispio de Tui-Vigo
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Axenda Episcopal

Día Actividade

1 • Celebración da Cea do Señor na Concatedral de Santa
María ás 18:30 h.

5 • Celebración da Paixón e Morte do Señor na
Concatedral de santa María ás 18:30 h.

3 • Solemne Vixilia Pascual na Concatedral de Santa
María ás 19:30 h.

4 • Eucaristía no Domingo e Pascua na SIC ás 12 h..

8 • Audiencias.

10 • Asistencia á .orenación Episcopal do Excmo. Y
Rvdmo. Sr. D. Francisco José Prieto Fernández na
S.A.M.I. Catedral de Santiago de Compostela ás 11
h.

11 • Eucaristía de despedida das Angélicas ás 16:30 h.

12 • Celebración de San Telmo na SIC ás 11 h.
• Asistencia ó acto de entrega dos premios “Cidade de
Tui” na Area Panóramica ás 12:45 h.

• Funeral na Parroquia de San Francisco Jevier de
Vigo poolo P. Eugenio Ogando, SJ ás 19:30 h.
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Día Actividade

14 • Consello de Presbiterio no Seminario Maior ás 10:30
h..

15 • Audiencias.

16 • Consello Episcopal..

19-23 • Asistencia á Asemblea Plenaria da conferencia
Episcopal Española..

24 • Funeral polo Rvdo. D. Cándido Pernas.
• Confirmacións na parroquia de Santiago de

Tortoreos ás 20 h.

28 • Reunión de constitución do Consello diocesano de
Economía ás 10:30 h.

• Eucaristía no Corazón de María de Vigo co gallo da
Xornada mundial das Vocacións Nativas e Oración
Xuvenil

29 • Audiencias.
• Confirmacións na parroquia de Fátima

30 • Audiencias



CANCILLERÍA
SECRETARÍA
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Nomeamentos

O Señor bispo asinou os seguintes nomeamentos:

26 de abril

CONSEJO DIOCESANO DEASUNTOS ECONÓMICOS

Membros natos:
• D. Juan Luis Martínez Lorenzo, Vigairo Xeral
• D. Jesús Martínez Carracedo, Vigairo de Asuntos Económicos e
Ecónomo Diocesano.

• D. Julio Ramos Rodríguez, Delegado para o Fondo Común
Diocesano de Sustentación do Clero.

• D. Andrés F. Fuertes Palomera, Delegado de Patrimonio e Arte
Sacra.

• D. Juan Carlos Rial González, Delegado de Bens Inmobles

Membros elixidos polo Consello Presbiteral:

• D. Ángel Marzoa Rodríguez.

• D. José Vidal Novoa.

Membros de libre designación episcopal:

• Dna. Beatriz Arca Naveiro.

• D. José Manuel Fernández Fernández.

• D. José Manuel Solleiro Rodríguez.
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Na paz de Cristo.

D. Cádido Pernas Botana
(1936-2021)

O día 2 de abril de 2021, en Huancavenica (Perú) faleceu o Rvdo. D.

Cándido Pernas Botana, a idade de 86 anos, despois dunha grave

enfermidade.

D. Cándido naceu o día 26 de agosto de 1936 na parroquia de San

Xulian de Céltigos na arquidiocese de Santiago de Compostela, sendo fillo

de Manuel e de María.

Comezou os seus estudos no Seminario Conciliar de Tui e

rematounos no Seminario de vigo onde se ordenou de presbítero o día 25

de xuño do ano 1961. O seu primeiro destino foi a San pedro de Crecente

onde o compaxinou ata o ano 1965 coa capellanía das relixiosas das

Escravas Dolorosas. En 1965 e destinado a San Sebastián das Achas no

concello de a Cañiza onde estará ata 1967 que vai a realizar estudios de

teoloxía na Universidade de Navarra. Unha vez de volta dará clases no

Seminario Maior de Vigo e no colexio das Acacias, sendo tamén Capelán
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da Residencia Almirante Vierna (actual Xeral) de Vigo at o ano 1978.

Será nese ano 1978 onde os seus pasos se encamiñen a Huancavelica

en Perú onde rematá os seus días despois de moitos froitos pastorales e

dunha grave enfermindade.

Foi enterrado na catedral de Huancavelica o 5 de abril de 2021.

VIVAT CUM CHRISTO IN AETERNUM

P. Eugenio Ogando Rubio, S.J.
(1940-2021)

O P. Eugenio naceu en Huelva o ano 1940. Duante unha estancia da

súa familia en Vigo por motivos laborais, estudou no colexio Apostol da

cidade e ai desde aí paso ao noviciado de Salamanca. Despues dos

estudos e do período de Noviciado e Juniorado na Orde, empezou a súa

lavbor pasotal en Melilla sendo capelán militar de 1970 a 1972. Será no

ano 1972 cando se traslade a Vigo onde estará practicamente toda a súa

vida.

Sendo párrroco de S. Francisco Javier en Vigo de 1972 a 2010,

delegado de Pastoral do Colexio Apóstolo (1987-1997), Colabora na

Igrexa de “Os Apóstolos”, é asignado á parroquia de San Antonio da

Florida e Consiliario de Equipos da nosa Señora (2013-2020).
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Pasa no ano 2020 á casa de Salamanca onde se produce unha

deterioración rápida da súa saúde, falecendo o día 30 de marzo de 2021.

“VINDE BENDITOS DE MEU PAI, RECIBIDE A HERDANZA

PREPARADA PARA VÓS DENDE A CREACIÓN DO MUNDO”



VIDA
DIOCESANA

•
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Un novo cruceiro na parroquia
de San Paio de Lavadores

en Vigo

O día 8 de marzo, na subida á Igrexa de San Paio de Lavbadores, na

cidade de Vigo, foi inaugurado un novo cruceiro. Ó acto asitiu a presidenta

da Diputación de pontevedra Dna. Carmela Silva, o alcalde de Vigo D.

Abel Caballero, o párroco D. Plácido Vázquez, o representante do bispado

D. Xosé Vidal e alguns colaboradores da parroquia.

O cruceiro foi elavorado pola polo alumnado e profesorado do centro

de formación da Deputación e quedou instalado á altura do número 170 da

rúa Cabalaria. Este cruceiro únese así na contorna a outros petos de ánimas

de principios do século XX e obra do autor Camilo Nogueira.
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“Pilar Bellosillo:
Nova imaxe de muller

na Igrexa”

O día 14 de abril, organizado pola delegación de Mans Unidas, tivo

lugar a presentación da redición do libro “Pilar Bellosito: nova imaxe de

muller na Igrexa”. Nesta presentación telemática tamén organizada pola

editorial San Pablo, contou co cardeal D. Carlos Osoro, Mª Lea Zervino,

presidenta de UOFC, Teresa Rodríguez, autora do libro e Mº Ángles

López, directora da Editorial San Pablo.

Pilar Bellosillo comezou sendo presidenta dos mozos de Acción

Católica Española e, despois de formar parte da UMOFC, iniciou a

Campaña contra a fame no ano 1955, o que a levaría a promover a

fundación de Mans Unidas, a organización da Igrexa católica para a axuda

e promoción das persoas máis necesitadas. Ademais, acudiu como

auditora ao Concilio Vaticano II —sendo a primeira muller española en

participar nun Concilio— e converteuse na presidenta da Conferencia das

Organizacións Internacionais Católicas.

O traballo apostólico realizado ao longo da súa vida conseguiu que

Pillar Bellosillo sexa considerada como a “nova imaxe da muller da

Iglesia”, que se recolle no libro que Mans Unidas presentará o vindeiro

mércores.
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O luns día 12, luns da asegunda semana do tempo pascual, en Tui,

como xa ven sendo tradición, o bispo da diocese, D. Luis Quinteiro Fiuza,

presidiu a Sollemne Eucaristía na honra do noso patrono San Telmo.

Nhas 300 persoas encheron o aforo sa SIC debido as restriccións

pola pandemia, de ahí que o noso bispo, pedira que “nos axude a recuperar

a ilusión nestes tempos de dificultade marcados pola pandemia.”

Ao finalizar, o bispo concedeu a bendición apostólica, un dos catro

requisitos para poder recibir a indulxencia plenaria que a Igrexa diocesana

concede o día do seu patrón. Para obter esta indulxencia, ademais de asistir

á eucaristía, é necesario achegarse ao sacramento da Reconciliación,

comulgar e orar polas intencións do papa.

San Telmo
2021



O arcebispo Rino Fisichella clausurará o Curso de
Teoloxía para cregos

Aínda que a última horafíxose vía streaming, o arcebispo e

presidente do Pontificio Consello para a Promoción da Nova Evanxeliza-

ción, Mons. Rino Fisichella, foi o

encargado de clausurar o Curso de

Teoloxía para Sacerdotes, o martes 20

de abril ás 11 horas da mañá, no salón

de actos do Seminario Maior San Xosé

de Vigo.

O relatorio, titulado «O uso

pastoral do Directorio para a

Catequese», abordará as claes necesa-

Rias para poñer en práctica as liñas de

acción que recolle o Directorio para a Catequese que o pontificio consello

presidido polo arcebispo Fisichella publicou o pasado ano.

A razón de que fora sreaming a conferencia foi que por mor da

situación actual da pandemia da Covid-19, a Santa Sé suspendeu as viaxes

internacionais para todo o persoal ao seu servizo.

abril 202141
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O domingo 24 de abril inaugurouse unha nova edición do Ciclo de

Música de San Martiño de Barciademera. Este, xa fora presentado o día 15

do mesmo mes no Hotel Balneario de Mondariz polo párroco de

Barciademera D. José Rafael antela alfaya contando coa presencia de

Anxo Lorenzo, director Xeral de Cultura da xunta e de Nieves García Soto,

directora do ciclo.

Nesta ocasión o ciclo conta cun total de sete concertos que van

dende abril a setembro, comezando coa obra “vésperas na honra de San

Martiño”, a cargo da agrupación Voz Stellae Esemble.
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«Déixate rescatar para amar»: un curso de
formación para mozos creado por mozos

O martes, 27 de abril, ás 20 :30 horas da tarde no Sagrado Corazón

de Xesús, comezou a primeira sesión de «Déixache rescatar para amar»,

un ciclo de 6 sesións formativas coas que a delegación de Pastoral Xuvenil

e Universitaria pretende profundar na idea do pecado e a graza, ofrecendo

claves concretas que axuden aos mozos a discernir as diferentes situacións

que se lles presente no cotián de cada día.

Cada unha das 6 sesións dividirase en tres partes. Ángel Carniceiro,

delegado de Pastoral Vocacional, será o encargado da parte inicial na que

se expoñerá a contido base para traballar despois en pequenos grupos

moderados por mozos, nos que poderán profundar aínda máis no tema

proposto partindo sempre desde a experiencia persoal para suscitar novas

preguntas que, na terceira e última parte, devolveranse ao relator.

O itinerario proposto ten como fundamento descubrir que cada

persoa foi creada por amor e para amar no medio dun mundo arrasado polo

pecado que se manifesta non só na historia da humanidade, senón tamén

na historia persoal de cada individuo. Baixo esta premisa, o obxectivo da

formación é profundar na idea de Deus como un pai misericordioso que

abraza, acolle e reconcilia o pecado presente en cada ser humano,

regalando con iso a graza do amor.
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A pesar de que as sesións formativas serán impartidas por un

sacerdote, os mozos foron os verdadeiros artífices desta iniciativa que,

desde o comezo de curso, veñen sentindo a necesidade de buscar respostas

ás súas preguntas e de evanxelizar a través de iniciativas como Ceas

Alpha, que se viu interrompida debido ás restricións horarias e de

mobilidade, ou a Oración Nova, na que participan máis dunha trintena de

persoas cada mércores ás 20:30 horas da tarde no Corazón de María.

Con esta primeira edición do curso «Déixache rescatar para amar»,

a delegación de Pastoral Xuvenil e Universitaria quere crear un espazo no

que os mozos poidan, por unha banda, continuar coa súa formación cristiá

para profundar na fe e, por outra, poidan tamén compartir con outros

mozos a súa propia experiencia de vida á luz do Evanxeo como unha

comunidade de comunidades disposta a renovarse.
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ca de Vigo, en concreto do departamento de vento-madeira.

Desde hai varios anos, a parroquia colabora cos alumnos do

conservatorio que, ao longo do ano, preparan diversos concertos en datas

sinaladas como Nadal ou Coresma que, este último ano, víronse

suspendidos debido á pandemia do covid-19. Agora, nun tempo tan

esperado como a Pascua, esperan retomar de novo estas citas.

A través desta iniciativa, a comunidade parroquial de SanAntonio da

Florida quere crear espazos de encontro que poidan abrir o diálogo entre

fe e cultura, á vez que ofrecen oportunidades a mozos músicos de poñer en

práctica as súas habilidades favorecendo ademais o seu crecemento

persoal e profesional.

San Antonio da Florida
celebra a Pascua cun

concerto

O luns, 26 de abril, ás 20:45

horas da tarde ao termo da eucaristía,

a parroquia viguesa de San Antonio

da Florida ofrecerá un concerto de

Pascua interpretado por alumnos do

Conservatorio Profesional de Músi-
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Sara & Mingos, é dicir, Sara Gaviño (Gondomar, 1996) e Domingo

Lorenzo (Chapela, 1996) son os dous mozos da nosa diocese que crearon

o cuarto tema (Te llevaré) do disco «Sois el ahora de Dios», que o pasado

7 de abril presentou a Subcomisión de Mocidade e Infancia da

Conferencia Episcopal Española. O seu camiño dentro da música católica

contemporánea comeza no ano 2016, poñendo os seus dons e os seus

estudos musicais tamén ao servizo da pastoral da Igrexa. Eles pretenden

transmitir coas súas letras a mensaxe do Evanxeo, fío condutor de moitas

das súas composicións.

Amúsica acompañounos durante toda a súa vida, moito antes mesmo

de coñecerse. Con tan só 8 anos, Sara comezou a tocar o piano, o que a

levaría a estudar o Grao Superior de Música e Interpretación no

Conservatorio Superior de Vigo e a participar en diversos coros, bandas,

grupos de cámara e en agrupacións como pianista acompañante durante

toda a súa etapa universitaria. Pola súa banda, Mingos iniciou o seu

camiño na música tradicional ata estudar o Grao Profesional de Saxo

“Sara & Mingos” elixidos para participar no disco
«Sois el ahora de Dios»
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(especialidade de jazz) e Gaita, que complementou co Grao Superior de

Son e Espectáculos.

A súa vinculación coa Igrexa foi ben diferente. Aínda que Sara toca

o órgano nas misas dominicais da súa parroquia desde hai varios anos,

Mingos mantívose afastado durante gran parte da súa adolescencia ata que

no ano 2015 regresa grazas á experiencia vivida nunha Luz na Noite. Ao

ano seguinte, en 2016, inician un proxecto común ligado á música

compoñendo cancións, mentres crecen na vida de fe e na súa vinculación

pastoral, colaborando non só coa parroquia de San Benito de Gondomar,

senón tamén coa delegación de Pastoral Xuvenil e Universitaria.

A medida que afondan na fe, empezan a compoñer música católica

nun momento no que, tal e como explican Sara & Mingos, «tiñamos

moitas ganas de poder contarlle á xente a acción de Deus na nosa vida, e

non dispoñiamos de mellor medio que a música que nos axudou, e

axúdanos, a deixar reflectidos diferentes momentos da nosa vida e do noso

propio testemuño». É así como xorde Te llevaré, «desa necesidade de non

vivir para nós unicamente a nosa relación con Deus, senón de vivila de

portas para fóra tamén», segundo explica Sara Gaviño.

Grazas á súa participación nos Encontros de Músicos Católicos

Contemporáneos puideron coñecer a outros artistas e axentes de pastoral

que lles ofreceron diversas oportunidades para dar a coñecer as súas

cancións e, consecuentemente, o seu testemuño de fe, que tratan de

plasmar en cada unha das súas composicións. Madrid, Huelva, Xaén ou

Vigo son só algúns dos escenarios aos que se subiron. Antes do comezo da

pandemia, en febreiro do ano pasado, participaron no Congreso de Laicos

2020, organizado pola Conferencia Episcopal Española.
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«Sois el ahora de Dios, esperanza en el presente»

O título deste disco está inspirado nas palabras que o Papa Francisco

dedicoulles aos mozos na Xornada Mundial da Mocidade de Panamá en

2019: «Vostedes, querida xuventude, vostedes son o presente. Non son o

futuro, vostedes, mozos e mozas, son o agora de Deus».

Na produción musical, ademais da Subcomisión de Mocidade e

Infancia da CEE, colaboraron tamén a Fundación Edelvives —que desde

hai varios anos uniuse ao proxecto «Esperanza no Presente»— e coa

produción técnica e profesional de David Santafé.

As 19 cancións que compoñen o disco son froito de diferentes

artistas, como Paola Pablo ou Ester López, e grupos de mozos que

comezan no mundo da música católica cara a un novo horizonte de

posibilidades que lles permita continuar poñendo ao servizo os seus dons

e carismas, como é o caso de Sara & Mingos.




